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Presedintele Eurogrupului nu exclude utilizarea eurobondurilor pentru

contracararea crizei coronavirusului

Emiterea de obligatiuni comune ramâne una din solutiile posibile în zona  euro, pentru a face fata

consecintelor economice ale pandemiei de  coronavirus, a declarat presedintele Eurogrupului, Mario

Centeno,  într-un interviu publicat joi în cotidianul italian Corriere della Sera,  preluat de Reuters.

Ţarile din zona euro au convenit în data de 9 aprilie un pachet de  masuri de urgenta în valoare de aproximativ 500

de miliarde de euro  pentru a sustine activitatea economica, însa persista în continuare  divergente cu privire la

finantarea unui viitor plan de relansare.  Dezacordul vizeaza în special posibilitatea recursului la emiterea de 

obligatiuni comune. Clivajul care exista cu privire la acest subiect  opun tari precum Germania si Olanda, care nu

sunt de acord cu acest  mecanism, statelor cele mai afectate de pandemie cum sunt Italia sau  Franta, care sunt

favorabile.

Întrebat despre posibilitatea de a emite eurobonduri în situatia  actuala, Mario Centeno a raspuns pentru Corriere

della Sera: "Nu  neaparat, dar nu exclud o astfel de posibilitate. Exista o propunere de a  utiliza bugetul european si

una de a emite instrumente comune de  datorie. Şi una nu o exclude pe cealalta".

Şefii de stat si de guvern din Uniunea Europeana urmeaza sa dezbata  aceste chestiuni cu prilejul unei

videoconferinte care va avea loc în  data de 23 aprilie.

"Va fi o reuniune importanta. Ma astept sa ne indice o directie", a  spus Centeno, întrebat despre deciziile ce ar

putea fi luate la acest  summit cu privire la un posibil fond de relansare de 1.500 miliarde de  euro.

Un acord este necesar în câteva saptamâni, iar o parte dintr fondurile  de care tarile europene au nevoie pentru a-si

relansa economiile trebuie  sa fie disponibile "imediat ce vom iesi din carantina", adica la  sfârsitul primaverii sau

începutul verii, a declarat Mario Centeno.

Acesta a mai estimat ca va fi nevoie de cel putin doi ani pentru ca  Produsul Intern Brut al Uniunii Europene sa

revina la nivelul din 2019.
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